
Dagsorden og referat 
til 
skolebestyrelsesmøde 
på Frederiks Skole

Dato:  27-1-2025

Tidspunkt: 17.00-
19.00

Mødeleder:

Deltagere: Ole Rasmussen, Martin B. Mølkjær, Nanna Hardis, Mette B. 
Hofmann, Nina B. Odgaard, Peter K. Nielsen, Martin Mose

Fraværende: Rikke C. Christiansen, Berit Berg, Thomas Høj, Flemming 
Amby

Dagsorden

Hvad handler punktet 
om, er der særlige 
ansvarlige, gæster og er 
det til orientering (O), 
drøftelse (D) eller 
beslutning (B)

Tid

Estimeret tid til punktet

Referat

Opsummering af 
orienteringen/drøftelsen, 
konklusion på 
beslutning, angivelse af 
evt. ansvarlig og evt. 
deadline.

Formidling

Til hvem, af hvem og hvordan?

1. Godkendelse af referat 5 min Referatet blev godkendt

2.
Nyt fra Martin

Økonomi-Elever-Lærer.mm
10 min

Indskrivningen er færdig. Vi får sandsynligvis 
omkring 32 elever næste år i to klasser. Flere børn 
kommer fra andre distrikter.

Vi har pt 346 elever, men vi forventer et pænt fald 
de næste år grundet færre fødte børn i distriktet. 

Henvendelse om puffbars mv. Martin fortæller om 
en typisk handlig i forhold til en sådan henvendelse.

Vi tager Rikkes forslag om forplejning og 
mødestruktur op på næste møde.

Afventer stadig en mulig aftale i forhold til lærernes 
arbejdstid. Alternativt køres efter A20.

3. Forældremøder 15 min

Martin Brandt Mølkjær:

Forslag til indhold på forældremøder:

Problematikker omkring smartphones og 
smartwatches, SoMe, alkohol og festkultur, brug af 
cykelhjelm, sprogbrug, mv. kunne med fordel 
diskuteres på alle klassetrin i forbindelse med 
forældremøder. Tanken er, at forældregruppen 
diskuterer forskellige emner, og, hvis muligt, 
fastsætter rammer for disse. Ved at tale tidligt om 
det, kan det måske være nemmere at skabe 



konsensus om det. 

I diskussionen blev punkt 5. på dagens dagsorden 
involveret, idet der er et ønske i skolebestyrelsen 
om, at vi i stedet for fremmøde på forældremøderne 
laver et Powerpoint, der præsenterer forældrene for 
skolebestyrelsen. En side i en sådan præsentation 
kunne eventuelt indeholde forslag til noget, som 
forældrene burde drøfte på den givne årgang. 

Der er enighed om at fortsætte snakken i et fælles 
punkt på næste møde.

4.
Skal elever have en cykel? Er 
det noget skolen kræver?

15 min Punktet udsat til næste møde.

5

Præsentation af 
skolebestyrelsen på 
forældremøder, (næste skole 
år)

15 min
Ole Rasmussen:

Se punkt 3.

6. Næste skole år 60 min Martin orienterede om indholdet i ”Folkeskolens 
Kvalitetsprogram”.

Investering i faglokaler: Disse beslutninger ligger i 
første omgang hos forvaltningen. Der ligger en plan 
af ældre dato for renovering og nytænkning af 
faglokaler på Frederiks Skole.

Nye skolebøger: Vi har et ønske om mindre 
skærm for vores børn, og vi ser frem til at få flere 
midler til indkøb af analoge materialer.

Nyt skoleskema: Der bliver ændret betydeligt i den 
nye timefordelingsplan. Ledelsen påtænker at følge 
de vejledende timetal men ganske enkelte 
undtagelser, som vi laver lokalt. Disse bringes op 
senere i skolebestyrelsen.

Skolens timebank: Skolens timebank er et nyt 
begreb, vi skal lære at kende. Den understøttende 
undervisning forsvinder, og timerne lægges i 
timebanken. Der er en vis lokal frihed i, hvordan 
timebanken anvendes, men det har vi endnu ikke 
det fulde overblik over.

Færre prøver: Eleverne i udskolingen skal have 
færre prøver ved den afsluttende eksamen. 

Færre bindende mål

Ekstra indsats i dansk og matematik for de 
svageste. Timerne her går også fra timebanken.

Juniormesterlære: Forældre får et retskrav i 
forhold til juniormesterlære, men ofte vil et paragraf 
33 forløb være bedre for eleven.

Erhvervspraktik: Genindføres 

Teknologiforståelse integreres og tilbydes som 
et femte praktisk/musisk valgfag. Vores 



mellemtrinslærere er aktuelt på kursus og vi er godt 
i gang på området.

Det bliver et presset forår, hvor alle sejl sættes ind 
på at komme i mål med alt det nye. 
Skolebestyrelsen inddrages løbende, men ledelsen 
ønsker forståelse for, at det er mange nye ting i spil, 
og at vi løbende evaluere processen med at 
gennemføre ”Folkeskolens Kvalitetsprogram”.

7.

8

9 Evt.?

Ole: 

Marts møde for skolebestyrelsesformænd. Der er 
mulighed for at tage en ekstra med. Ole deltager. 
Kontakt Ole, hvis I vil med.


